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Aika ja paikka 

17.1.2025 klo 9–10, Teams-yhteys 

Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avaa neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kunnanhallituksen puheenjohtaja Maria Koroma-Hintikka esitti puheenvuoron 
kunnan luottamushenkilöjohdon puolesta.  
 

• Asukkaat eivät ole tällä hetkellä kovin tyytyväisiä hyvinvointialueeseen. 
Hoitoon pääsy on heikentynyt huomattavasti. Palvelujen 
lakkautuspäätökset vaikuttavat negatiivisesti siihen, miten hyvinvointialue 
koetaan. Ikääntyneissä ihmisissä on herättänyt huolta se, mistä palvelut 
tulevaisuudessa saadaan.  

• Siuntiossa ei juuri ole julkisia liikenneyhteyksiä. Tämä tulee pitää 
mielessä, kun palveluja kehitetään.  

• Siuntiolla on valmius rakentaa hyvät uudet tilat terveydenhuollon ja 
sosiaalihuollon palveluille. 

• Terveyskeskuspalvelujen taso olisi tärkeää pitää ennallaan. Lisäksi on 
yhteistyötä määritellä rajapinnat, joilla kunnalla ja hyvinvointialueella on 
yhteistyötä, ja löytää keskusteluyhteydet yhteistyöhön.  

 
 
 
 



Juha-Pekka Isotupa piti puheenvuoron kunnan viranhaltijajohdon puolesta.  
 

• Kunnan ja hyvinvointialueen olisi hyvä lausua, että teemme yhteistyötä 
asukkaiden hyvinvoinnin eteen. 

• Siuntion kannalta toiveena olisi tieto hyvinvointialueen palveluista kunnan 
alueella.  

• TE-palvelut siirtyvät kunnille valtiolta. Kuntien resurssit ovat tässä 
suhteessa rajalliset, ja kunnalla on huolta kuntouttavan työtoiminnan 
tilanteesta. 

• Sivistystoimessa haasteita on koulupsykologien osalta.  
• Pelastuspalvelujen osalta toivottaisiin, että hyvinvointialue voisi edistää 

edellä mainitun hyvinvointikeskuksen lisäksi Siuntion uuden paloaseman 
hanketta. 
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen puheenjohtaja Mia Laiho esitti puheenvuoron hyvinvointialueen 
luottamushenkilöjohdon puolesta. 
 

• Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen on kunnan ja hyvinvointialueen 
yhteinen tehtävä. Jotkin esimerkiksi nuoriin liittyvät haasteet, kuten 
huumeet ja rikollisuus, eivät välttämättä vielä ole laajasti rantautuneet 
Siuntioon, mutta tulevaisuudessa näitäkin ilmiöitä on huomioitava.  

• Työllisyysalueet ovat keskenään erilaisia. Niillä riittää paljon tekemistä ja 
saavutettavaa. Työkyvyttömät tulee voida ohjata oikeiden palvelujen 
piiriin.  

• Järjestöavustusten myöntäminen on sujunut viime kerralla paremmin kuin 
edellisenä vuonna, ja yhteistyö kuntien kanssa on ollut hyvää.  

• Saatavuus- ja saavutettavuuskysymys on huoli, joka pitää kuulla. 
Hyvinvointialueella on erilaisia alueita, ja monin paikoin objektiivisesti 
mitattuna palvelut ovat parantuneet. Jos vastaavasti jotkin palvelut ovat 
heikentyneet, tähän on kiinnitettävä huomiota. Tähän voivat tuoda 
helpotusta digitaaliset ja liikkuvat palvelut.  
 

 

 

 

 

 



4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
 
• Kotihoidon palvelujen pariin pääsee Siuntiossa viipymättä, kun tähän on 

tarve. Kotisairaalatoiminto on laajentunut viime vuosina. Siuntion tilanne 
asumispalvelujen osalta verrattain hyvä vielä pitkälle tulevaisuuteen. Olkkari-
toimintaa ollaan lisäämässä vuoden 2025 aikana.  

• Kirkkonummi-Vihti-Siuntion työllisyysalueen TYM-sopimus on tulossa 
allekirjoitettavaksi pian. Siuntiossa on hyvä terveysasemapalvelujen taso, ja 
terveysasema on ulkoistettu Mehiläiselle. Kevään 2025 aikana arvioidaan, 
jatketaanko nykyistä ulkoistusta. Palvelujen verkoston kehittämisen 
strategisten linjausten mukaisesti Siuntioon suunnitellaan 
lähiterveysasematoimintaa. Keväästä 2025 alkaen digitaalinen asiointi 
palvelee myös siuntiolaisia. 

• Siuntio on arvioinut, että opiskeluhuollon kahdeksasta komponentista 
seitsemän oli marraskuussa 2024 kunnossa, ja puuttuva eli suomenkielinen 
koulupsykologi aloittaa työn helmikuussa 2025.  

• Paloasema Siuntiossa etenee. Hallintosäännössä jälkitorjuntaviranomaiseksi 
on määritelty lautakunta, mutta tähän voisi olla hyvä määritellä viranhaltija.  

• Ensimmäiset hyvinvointialueen palvelutuotannon mittarit saatiin vuoden 2024 
kesän kynnyksellä julkaisukuntoon. Tahtotila on selkeä, ja haluamme toimia 
mahdollisimman läpinäkyväksi ja tuottaa kasvavassa määrin julkaistavaa 
tietoa palveluihin pääsystä ja hoitoon pääsystä.  

• Asumisyksiköissä on käytössä kansainvälistä työvoimaa. Työnantajan 
vastuulla on järjestää suomen- ja ruotsinkielistä kielikoulutusta. Yksiköissä on 
tavoitteena, että ruotsinkieliselle asukkaalle nimetään oma ruotsinkielinen 
työntekijä. Hyvinvointialue pystyy tuottamaan ja toimittamaan yksiköihin 
ruotsinkielistä tukimateriaalia kommunikaatioon.  

• Paikkatilanne osastoilla näyttää parhaillaan rauhalliselta. Siuntiossa 
hoitojaksot ovat keskimäärin 15 vrk mittaisia, ja osaston sulkeminen 
pystytään turvallisesti tekemään helmi-maaliskuun vaihteessa. 

• Siuntio nosti esille, että hyvinvointialueen olisi hyvä lausua strategioissa, että 
hyvinvointialue ja kunta toimivat yhteistyössä asukkaiden hyvinvoinnin eteen. 
Nyt säästöjen hakeminen palveluiden siirtojen muodossa antaa toisenlaisen 
kuvan. 

• Siuntion toiveena on, että tilastotietoa hyvinvointialueen palveluista saisi 
kuntakohtaisesti, koska sotepe-palvelut ovat kuntalaisten hyvinvoinnin 
perusasioita. 



• TE-palvelut siirtyvät kunnille valtiolta. Kuntien resurssit ovat tässä suhteessa 
rajalliset, ja kunnalla on huolta kuntouttavan työtoiminnan tilanteesta ja 
hyvinvointialueen tarjoamana tuen ja panostuksen määrästä tähän osa-
alueeseen.  

• Siuntio nosti esille, että sivistystoimessa haasteita on koulupsykologien 
palveluiden osalta, ja että ne eivät täytä lain vaatimuksia tällä hetkellä. 

• Pelastuspalvelujen osalta toivottaisiin, että hyvinvointialue voisi edistää edellä 
mainitun hyvinvointikeskuksen lisäksi Siuntion uuden paloaseman hanketta. 

5. Muut asiat 

Ei muita asioita.  

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  


